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Sovellusprojekti Peltihamsteri, käytettävyyspäivä   

 

Paikka: Agora 

Aika: maanantai 15.4.2019 klo 09:15 – 16:00   

Läsnä: Mari Kasanen 

 Leevi Liimatainen 

 Marina Mustonen, sihteeri 

 Juhani Sundell 

 Arttu Ylä-Sahra 

 Jonne Itkonen, ohjaaja (paikalla osan ajasta) 

 Jukka-Pekka Santanen, ohjaaja 

 Moveo-projekti 

 TimCan-projekti 

 Tipi-projekti 

 Hilkka Grahn, käytettävyyspäivän pitäjä 

 

Muistio   

Laadittu: 16.4.2019    

1. Käytettävyyspäivän kulku 

Käytettävyyspäivä alkoi luennolla, jossa käytiin läpi mitä tarkoittaa käytettävyys, mitä on käyttäjäläheinen 

suunnittelu ja miten suunnitellaan käyttöliittymiä. Luento oli 9:15-11:30. Sen jälkeen oli lounastauko (n. 

klo 11:30-12:15), jonka jälkeen ryhmät menivät omiin työhuoneisiinsa. Työhuoneilla tehtiin Grahnin 

antamaa tehtävää WWW-sivuston käytettävyyden arvioimisesta. Grahn kävi myös vuorollaan kunkin 

ryhmän työhuoneella testaamassa ryhmien tekemiä käyttöliittymiä. Kello 14:15 kokoonnuttiin jälleen 

luentosaliin, jossa kukin ryhmä esitteli annetun tehtävän tulokset ja sai Grahnilta palautetta tekemästään 

käyttöliittymästä. Käytettävyyspäivä päättyi klo 16:00. 

2. WWW-sivuston käytettävyysarviointi 

Ryhmä sai tehtäväksi arvioida www.staffpoint.fi –sivuston käytettävyyttä. Ryhmän päähuomiot sivuston 

käytettävyydestä olivat seuraavat: 

- Ensivaikutelma sivustosta oli visuaalisesti miellyttävä kuvien, värivalintojen ja fontin suhteen, 

mutta esiin ponnahtavat elementit ryhmä koki häiritsevinä. 

- Ryhmä koki sivuston epäloogisena, tiedon hajanaisena ja vaikeasti löydettävänä. 

- Erityisesti työntekijöiden haku työnantajan näkökulmasta oli hankalaa. 

- Sivustossa oli myös selkeitä virheitä koodissa, jotka aiheuttivat ongelmia sivuston käytössä (ts. 

rikkoivat sivuston). 

- Ryhmä parantaisi sivustoa poistamalla epäloogiset tekstit ja termit, sekä esiin ponnahtavat 

tekstit ja kuvat. Ryhmä myös selkeyttäisi tiedon hakua ja korjaisi koodin toimivaksi. 
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3. Palaute käyttöliittymästä 

Projektiryhmän tekemässä käyttöliittymässä Grahn kiinnitti huomiota joihinkin ulkonäköön liittyviin 

asioihin, kuten että tekstikenttien pitäisi olla linjassa otsikoiden kanssa Devices-välilehdillä. Myös 

liukuvärin puuttumiseen harmaista napeista Grahn kiinnitti huomiota. Liukuvärin puuttumisen harmaista 

napeista ryhmä selitti sillä, että nappi ei ole käytössä kun se on harmaa, joten ratkaisu toimii visuaalisesti 

paremmin, minkä Grahn hyväksyi. 

Grahn kommentoi myös tyhjän tilan määrää joillain välilehdillä joilla tekstiä on vähemmän, mutta toisaalta 

oli sitä mieltä, että on hyvä pitää tilat samanlaisina kaikilla sivuilla. Grahn piti käyttöliittymän yhtenäisestä 

tyylistä. Nimeämisessä löytyi joitain epäloogisuuksia siten, että sama asia oli nimetty hieman eri tavalla eri 

paikoissa, esimerkiksi Study name yhdellä ja Study ID toisella välilehdellä. Grahn myös kysyi olisiko 

parempi, jos yhdessä kohdassa lukisi ”Comment” ”Extra comment” sijaan. 


